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A Dráva Természetbarát Sport Egyesület elnöki beszámolója a 2022-s évről. 
 
 
Egyesületi életünkről:  
 
A 2022-s évben is a honlapon szolgáltunk kellő információval egyesületi tagjaink számára 
minden fontos irányban. Tagságunk összetételében annyi változás volt, hogy ketten jelezték 
kilépési szándékát, amit az egyesület vezetése elfogadott.  
 
A megyei szövetség vezetőségébe egyesületünk továbbra is küld egy tagot. 2022-ben is 
Schóber József képviseli egyesületünket a megyei szövetség elnökségében. A szövetségben 
keddenként Both Viki vállalta magára az ügyeleti feladatokat, Jancsi Attila intézi az egyre 
kevesebb minősítési feladatot. Utóbbi a túravezető képzésen is vállalt feladatokat… 
 
Az egyesület működésével kapcsolatos munkák mentek a maguk útján. A különböző 
bevallások, statisztika, stb. hibátlanul lettek beadva. A túranapló vezetése a 2022-s évben is a 
megszokott rendben lett végezve. Itt nagy segítség lett, hogy a túrák már szerkesztett 
formában kerültek leadásra azoktól, akik sokat adnak le egy évben. Köszönjük a túranaplónál 
a túrák leadóinak is a segítséget! Egyre több a leadott túrajelentő! A honlapon továbbra is 
Nagy Balázs dolgozik, megelégedésünkre! A honlap és a facebook asszisztensi feladatok a 
tavalyihoz hasonlóan meg lettek oldva. Év közben volt egy ÁSZ ellenőrzésünk, amire a kért 
anyagot beszolgáltattuk. Az év végén elszámoltunk a 2021-s évi NEA-s pályázattal, majd 
beadtuk az egyszerűsített pályázatunkat.  
 
Rendezvényeinkről: A Tenkes teljesítménytúrát a kiírt időpontban sikerült megrendeznünk. A 
40 fő fölötti rendező gárda idén is időre összeállt, de az időjárás nem fogadta kegyeibe sem 
őket, sem a túrázókat. Erről csak annyit, hogy áprilisban sikerült egy téli túrát rendeznünk 
néha szakadó hóesésben. A túránkon 167-n teljesítették a távokat. Diákok legyen az 
általános-, vagy középiskolás, egyetemista sajnos a coviddal együtt eltűnt túránkról… 
Közgyűlésünket megtartottuk, a beszámolókat egyöntetűen elfogadta tagságunk.  
 
A hagyományos turistabál tavaly is elmaradt, de ez már csak közvetve volt a pandémia 
következménye. Azért a disznóvágást így is megtartottuk azokkal, akik a bálra mégis 
jelentkeztek. A Dráva TSE – Tenkes TE összetartó program másnapjára egy túrát is 
szerveztünk, amin közel húszan vettünk részt…  
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A munkatúrák az egyesületi, adminisztratív munkák mellett két részre oszlottak, 
jelzésfestésekre és kulcsosházi munkákra. A jelzésfestésekben 2022-ben az előző évekhez 
hasonlóan volt a Magyar Természetjáró Szövetség által kiírt pályázat és az önerős festés is. Az 
előző évekhez képest 2022-ben több mint 27 km turista utat festettünk a pályázat keretében! 
A Rockenbauer Pál Dél-Dunántúli kéktúra útvonalán a Kövestetőtől Árpádtető, Remeterét, 
Jakab-hegy volt Petőcz-akna útig festettünk, ami átvételre került. Az érte járó összeget az 
MTSz időben át is utalta számlánkra. A megyei pályázati festésekhez köthetően volt a 
jelzésfestések ellenőrzése is. Az önerős festések Szaporca és Cún melletti részen, Duna-Dráva 
Nemzeti Park bemutatóhelye körül és a Majláthi-horgásztó felé voltak. Itt a sárga sáv, zöld sáv 
jelzés és ehhez fonódó sárga körút jelzései kerültek felfestésre.    
     
A kulcsosházról, és az ottani munkákról. Megtörtént a tavaszi takarítás. Beállítottuk a kapott 
konyhabútorokat. Befejeződtek az emeleti fürdő zuhanytálcájának kiépítése. Az emeleti 
kisseb szobába felkerültek a fűtő panelok. A konyhai és előszobai részen folytatódott a 
glettelés, festés és mázolás. Az igazi fizikai munka az udvaron a beton elemek elhelyezése volt 
az esős időben.  
 
Egyesületünk tagjai 2022-ben is segítették más egyesületek rendezvényeit. Térképeket 
készítettünk, pontőrködtünk és más munkákkal is segítettük más egyesületek rendezvényeit. 
 
A munkákban résztvevők nevei a honlapunkon részletes, havi bontásokban 
megtekinthetők! Itt is köszönöm mindenkinek, aki szabadidejének egy részét az 
egyesületért feláldozta! 
 
Túráinkról annyit, hogy a 2022-s évben is sokat túráztunk a munkák mellett. Sokan járnak 
kisebb csoportokban… A legaktívabb a Hajni vezette csoport, akik legtöbbször kétszer 
mennek egy héten. Ezekről és más túrákról is érkezik információ a honlapra. Egy hosszabb, 
egyhetes túrát terveztünk, ebben az évben a Vértes hegységbe egy kis kitekintéssel a 
Gerecsébe. A Vértesben volt a legtöbb túra és a kis hegységben jól éreztük magunkat, sok 
látnivalóval gazdagodhatott az, aki látott is túrákon… Túravezetőink vezettek több megyei 
szervezésű nyílttúrát, részt vettünk rendezvényeken, közte a jól sikerült „Hegyek napja” 
Jakabhegyi összejövetelen. Várnainé, Hajni ebben az évben is sikeres túrákat szervezett a 
Baranya Megyei Szabadidősport Szövetségnek. A tavalyi évben nagy késéssel kaptuk meg a 
minősítések jelvényeit, így ezek is most lesznek átadva. Részben még a 2021-s évben lettek 
ezek teljesítve. A „Bronz” fokozatot elérők: Bajzáth Ilona, Bánfainé Meng Nóra és Sándorné 
Balogh Emese. Az „Ezüst” fokozatot Farkasné Tomecskó Zsuzsanna és Sándorné Balogh 
Emese teljesítette. Ezek után az év végére Király Zsuzsanna elérte az „Arany” fokozatot. 
Gratulálunk túratársainknak. 
 
Kapcsolataink visszafogottabbak voltak a 2022-s évben. Leginkább csak a „túrázósok” éltek. 
Ezek az országos és a megyei szövetség, amiknek aktív tagjai vagyunk. Valamint a Tenkes TE, 
Dél-Zselic TK és a Szent Imre iskolai sportkör.  
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Gazdálkodásunkról: Az egyesület anyagi helyzete továbbra is stabil maradt. Csak a terveknek 
megfelelően költöttünk. Kicsit több lett a maradványunk az előző évekhez képest, ami a 
jelzésfestés ellenőrzéséhez köthető. A Tenkes teljesítménytúrát köszönhetően a 
beharangozott rossz időjárásnak kevesen választották.  
 
Elismerésekről, díjakról: 2021-s munkájukért a Baranya Megyei Természetbarát Szövetség 
kitüntetésében részesült Both Viktória és Vass Tibor. Az egyesület vezetése 2019 ősszén az 
egyesületi élet és a honlap látogatottság pezsdítése céljából díjak alapításáról határozott. A 
jók közül a legjobbak a következők voltak 2022-ben:  
 

 „Menő Manó” díj, férfi kategóriában: Vass Tibor. (3525 MTSz pont) 

 „Menő Manó” díj, női kategóriában: Várnainé Meng Hajnalka. (3482 MTSz pont) 

 „Az év egyesületi túrája” díjat Várnainé Meng Hajnalka kapta, egész éves szerte ágazó, 
újdonság számba menő túráiért. 

 „Arany Toll” díjat Jancsi Attila érdemelte ki az év közbeni hosszabb cikkek, valamint a 
honlap folyamatos heti írásaiért. 

 Az „Év legjobb képsorozata” díj idén Vass Tiboré lett, túrái folyamatos képsorozataiért.  
 
Még egyszer köszönöm mindenkinek a munkáját, aki akár csak egy órát is dolgozott az 
egyesület érdekében! Eddig is az összefogás volt a legfőbb erényünk, maradjon ez meg a 
jövőben is! 
 
2023-s tervek: 
 
Túrákról: A folyamatosan bővülő kínálatról az eseménynaptár nyomtatott változatban, 
valamint a honlapon állandóan frissülő változatban lehet tájékozódni. A honlapra év közben is 
várunk felajánlásokat! A Papuk túra már meglett szervezve, és a közgyűlésig le is bonyolódik. 
Az utazási költségeket az egyesület állta! Dolgozunk a szokásos „hetes túrán”, ami a Torockó 
körüli hegyekben és a Padis fennsík környékén lesz.    
 
Egyesületi díjakról: Talán tovább nő a szavazási kedv, valamint még több írás és 
fényképsorozat kerül föl a honlapra! A szavazás végeredménye annál szorosabb lesz, minél 
többen az első háromra adják le voksukat és nem csak az elsőt jelölik meg! Többen vezettek 
túrát és talán jól esik nekik, hogyha meg vannak említve, mivel sokat foglalkoztak túrájukkal! 
 
Rendezvényeinkről: 2023-ban is a napján szeretnénk megtartani a Tenkes teljesítménytúrát! 
A hivatalos időpont 2023. április 1. A Tenkes éjszakai megrendezésével a tavalyi évben sem 
volt gond. Ezeknél a rendezvényeknél minden tagunk segítségére a továbbiakban is 
számítunk! Remélem a „Dráva-menti kéktúra” és a „Dél-Baranya turistája” túramozgalmak 
valamelyikének átalakításával is végzünk, 2023-ban. Közben még mindig csak készül a „Bőköz” 
tanösvény átalakítása… Ez a tervek szerint e-tanösvény lesz. A bálról és a disznóvágásról 
később lesz döntés. 
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Egyesületi munka: A feladatok megvannak és az eddig ezeket végző emberek is maradtak, 
remélem nem lesz fennakadás… 
 
Kulcsosház: A belső térben további javítások a lépcsőházi és előtéri falrészen. Kívül a ház 
északi és az udvari fal részen kell majd dolgoznunk. A felső fürdőnél még egy válaszfal 
hiányzik az ajtó felé… Az udvar rendbetétele, amibe beletartozhat a beton elemek szintbe 
hozása betonozással. Esetleg egy régóta aktuális tűzrakó megépítése, és úgy néz ki, hogy a 
szomszéd felöl kerítés magasítása és egy zárható tároló létesítése fog beleférni ebbe az évbe. 
 
Jelzésfestés: Az új rendszerben a megyei szövetségen keresztül lehet pályázni az MTSz 
finanszírozásra. Pályázatunk már leadásra került, ez kb. 24 km-s szakaszra vonatkozik. A 
pályázatban ez lesz leszakaszolva négy jelzésfestőre, akik várják majd a segítséget 
tagjainktól… Pályázaton kívül még, a Dráva-menti részen is tervezünk festéseket… A tervek 
szerint indul jelzésfestési tanfolyam is, ezúttal is a három Dél-Dunántúli megye 
szervezésében, amire majd elsősorban túravezetők jelentkezését várják. 
 
A kulcsosházi és a jelzésfestési munkákra megpróbálunk időben időpontot adni, de a tavalyi 
évben is az volt az igazi, amikor Ti jelentkeztek, hogy milyen munka fog következni, mikor és 
hol kell a segítség! Az elhangzottakból talán kiderült, hogy munka lesz! Egy kicsit nagyobb 
aktivitással lehet tehermentesíteni pár embert… 
 
Más egyesületek segítése: Természetesen folytatjuk ezt az irányt is. A Tenkes éjszakai az 
elsődleges! Amennyiben lesz kedv és energia másokat is segíthetünk…  
 
Gazdálkodás: A NEA egyszerűsített pályázatára beadtuk a kérésünket, ami 350 ezer forintról 
szól. Már megjött az értesítés is, hogy pályázatunkat elfogadták, így ez az összeg is 
rendelkezésre fog állni! Bevételi forrásaink között bízom benne, hogy végre pozitív lesz a 
Tenkes elszámolásunk, de ez több felől is eléggé bizonytalan. Elsősorban az időjárás játszhat 
közre, míg sok múlhat azon is, hogy a diákokat mennyire tudjuk megszólítani! Tagdíj, adó 1%-
a (ez utóbbit lehet propagálni) és a jelzésfestésből tervezhetünk még jelentősebb összeget. A 
tagdíjnál kérjük a határidő betartását. Kulcsos házunknál csak annyi bevételre szeretnénk 
szert tenni, amivel a rezsi költségünket fedezhetjük és az amortizációból eredő kiadásainkat 
minimálisra tudjuk leszorítani. Mindezt olyan csoportokkal, akik nem „rombolják” le a házat! 
A ház a továbbiakban sem lesz bulizós társaságoknak kiadva! Várjuk idén is a pihenni vágyó 
egyesületi tagjainkat! Elvárásom az, hogy az évvégére ismét legyen meg a biztonsági 
tartalékunk, ami lehetőleg négy- ötszázezer forint közötti összeg legyen! Terveink 
végrehajtását csak ez befolyásolhatja!  

 
……………………………………………. 

Jancsi Attila, Dráva T.S.E. Elnök 
Barátaimnak, ismerőseimnek csak atiKA 


